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Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde den 18 maj 2010 
 

Justerat den 19 maj 2010 

 

Justerat Godkänt via e-post 

  

Marianne Svensk                                 Kerstin Svenson  

     

Plats: Förvaltningen, plan 9, besöksrum 1 

Tid:   Kl. 10-12  

 

Närvarande: 

Marianne Svensk ordförande PRO   

Eiwor Arthursson ledamot PRO 

Lars Åsberg  ledamot SPF 

Margrét Nilsson ersättare                         PRO 

Bertil Wretlund        ersättare                         PRO 

Tita Bergquist ersättare SPF 

Jan Häckner ersättare SPF 

Kerstin Svenson       ersättare SPRF    

 

Abit Dundar (FP)     stadsdelsnämndens ordförande, § 4 

Jan Wallman (S)      stadsdelsnämndens vice ordförande, § 4 

Ylva Wahlström (MP), § 4  

Maria Mannerholm   stadsdelsdirektör, § 4 

Annmarie Sandberg äldreomsorgschef 

Anneli Rydström  sekr. i rådet 

 

Förhinder: 

Kerstin Bergenbrant vice. ordf. SPF     

Olsson 

Margareta Bergman ledamot  PRO 

Lars Svärd (M) 

Kjell Marténg (V) 

Fredrik Möller (KD) 

 

 

§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande hälsade välkommen och förklarade sammanträdet öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Kerstin Svenson utsågs att justera dagens protokoll.  
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§ 4. Möte med presidiet – frågor och svar 

  

 Servicehus omvandlas till trygghetsboende 

Servicehusen ska avvecklas och en del ska omvandlas till trygghetsboende. Vad 

innebär det här för de äldre? Kommer de boende att få den hjälp och service som 

man behöver? Klarar trygghetsboendet detta? 

        

 På Trekantens servicehus känner sig många boende oroliga? När ska Trekanten 

          omvandlas?  Hur ser planeringen ut i stadsdelen? 

  

 Abit Dundar informerade att beslut har fattats om att Kastanjens servicehus  ska 

omvandlas till trygghetsboende fr.o.m. 1 september 2010.  Det finns inga 

        andra beslut.  

 

 Kommunfullmäktiges beslut om en successiv avveckling av servicehusen under  

 en 10-årsperiod, innebär att en del servicehus kan komma att omvandlas till 

        trygghetsboende och del kan komma att byggas om till vård- och 

         omsorgsboende.  

   

 Rådet tycker det är mycket viktigt att personalen är välinformerad om 

 förändringarna för att förebygga ryktesspridning och onödig oro hos de boende. 

  

 Jan Wallman menar att trygghetsboende inte ska inrättas på bekostnad av

 servicehusen. Det måste finnas en bra balans. Är inte helt överens med

 majoriteten. Frågan beror på valet. 

 

Ylva Wahlström tog upp att det är en besvärlig och jobbig process för dem som 

bor där idag. Men att det i ett längre perspektiv blir bättre för pensionärerna. Ylva 

betonade att det måste finnas vård- och omsorgsboende för dem med  

omfattande behov av omvårdnad. Viktigt att säkerställa att man kan välja själv.  

     

 Maria Mannerholm förtydligade vad de olika boendeformerna innebär. 

För servicehus behövs ett biståndsbeslut. För trygghetsboende behövs inget 

biståndsbeslut, utan den äldre ställer sig i kö hos Bostad Stockholm. För 

hemtjänstinsatser krävs biståndsbeslut både för den som bor på servicehus och 

 trygghetsboende. På servicehus står stadsdelen/kommunen för 

sjuksköterskeinsatserna. På trygghetsboendet står landstinget för 

sjuksköterskeinsatserna. Vård- och omsorgsboende (heldygnsomsorg) är för 

 äldre som har omfattande omvårdnadsbehov. Personal finns dygnet runt. Det 

         finns vård- och omsorgsboende för somatiskt sjuka och vård- och 

         omsorgsboende för personer med demenssjukdom. 

  

  Rådet ställer sig positiv till trygghetsboende och tycker det är viktigt att det 

          finns olika boendeformer. I området finns det många hus som saknar hiss och 

          det är därför bra att det finns möjlighet att flytta till ett anpassat boende. 

   

  Hur blir det med förtroenderådet på Kastanjen när det omvandlas till 

          trygghetsboende?  Micasa brukar inrätta boenderåd. Det är viktigt att de boende 

          får information om detta. 
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Fredrik Möller (KD) hade lämnat ett skriftligt svar som delades ut till 

pensionärsrådet. 

 

 Demokratin på medborgarmötet 

Medborgarmötena fungerar inte tillfredsställande. Hur ska nämnden förbättra och 

”styra upp” mötena? 

 

Pensionärsrådet tycker det är viktigt att alla medborgare ges möjlighet att komma 

till tals. En möjlig lösning kan vara att tidsbegränsa inläggen samt inleda mötet om 

vad som gäller. På senaste mötet var det dock bättre, enligt ledamot som deltog.  

 

Presidiet delar pensionärsrådet åsikter och att det är viktigt att finna en bra lösning. 

Det kan vara svårt att tidsbegränsa, men man kan ev. pröva detta.  

 

Nästa medborgarmöte är den 14 juni, kl. 18.00. Temat är då Äldreomsorg och 

Äldrestöd informerar.  

   

 Neddragningen av verksamhetsbidragen 

Föreningarna är mycket missnöjda med nämndens beslut. Hur kom man fram till 

detta beslut? Hur ser nämnden på föreningarnas insatser?  

 

Abit Dundar tycker att förvaltningens förslag till fördelningsmodell, där större 

hänsyn tas till antalet medlemmar och inte hur man är organiserad, är bra och 

rättvis. Pensionärsföreningarna har inte fått mindre pengar, totalt sett. Jan Wallman 

instämmer i att modellen är bra. Bidragssumman borde dock ha höjts, så att PRO-

föreningarna inte drabbades av sänkta bidrag. 

 

 Förvaltningen får se över hur bidragen ska fördelas inför nästa år.   

 

 ”Himlabacken” – rensning av sly 

Önskemål att ”kälkbacken” rensas från sly, så att barnen får en backe att åka i till 

nästa vinter. (Träsnidarvägen) 

 

 Förvaltningen fick i uppdrag att undersöka detta och återkomma med svar.   

 

Abit Dundar anser att ansvaret för snöröjning och annan skötsel ska återföras till 

stadsdelsnämnderna för enklare och snabbare hantering och åtgärder. 

 

 Aspuddsbadet 

Det skulle kosta 1,4 mnkr att renovera och det kostade 2,5 mnkr att riva. Hur ser 

nämnden på detta? 

 

 Abit Dundar förtydligade att det skulle kosta ca 15 mnkr att renovera badet. 

 

Vid diskussionen om Aspuddsbadet framkom att det finns olika åsikter om badet. 

Badföreningen hade önskat sig ett större intresse från nämndens sida.  
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Ylva Wahlström tycker det är viktigt att ta lärdom av detta för hanteringen av andra 

frågor som medborgarna tycker är viktiga. 

        

 

§ 5. Pensionärsrådets och handikapprådets protokoll  

  

 Pensionärsrådets protokoll 2010-04-20 

 Godkändes och lades till handlingarna. 

 

 Handikapprådets protokoll 2010-04-15 

Pensionärsrådet ställer sig bakom handikapprådets synpunkter om brister i 

snöröjningen, tillgängligheten i Liljeholmsgallerian och att det är viktigt att råden 

får komma in i ett så tidigt skede som möjligt för att kunna påverka innan beslut 

fattas.  

 

Rådet delar inte förvaltningens uppfattning att stadsdelen är väl försörjt med 

parklekar.  

  

§ 6. Anmälan av protokoll från stadsdelsnämnden 2010-04-22 

Ang. § 6. Pensionärsrådet delar nämndens beslut att par som så önskar ska ges 

möjlighet att bo tillsammans, när en av parterna behöver vård- och omsorgsboende. 

Det är viktigt att det finns olika lösningar. 

 

Äldreboendet Väduren är speciellt för par och erbjuder 3-rumslägenheter.  

Pensionärsrådet önskar göra ett studiebesök där till hösten. 

 

§ 7. Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd 2010-05-04 

Pensionärsrådet vill ta del av de broschyrer som omnämns och veta om det är möjligt att 

delta i föreläsningarna, som tas upp under punkt 8 och 9 i protokollet. 

 

 Förvaltningen tar fram broschyrer och undersöker föreläsningar och studiebesök.   

 

§ 8. Information om aktuella äldreomsorgsfrågor 

Annmarie Sandberg informerade om följande aktuella frågor. 

  

 Axelsbergs servicehus 

Arbetsmiljöverket har beslutat om vite på 2 mnkr om inte förvaltningen åtgärdar 

hygienutrymmena på Axelsbergs servicehus senast 29 april 2011. Fastighetsägaren 

Micasa har också fått beslut om vite på 2 mnkr, om inte kraven uppfylls. 

Kraven är att det ska finnas ett fritt utrymme vid sidan om toalettstolen som är minst 

80 cm på varje sida, så att personalen ska kunna hjälpa den boende. Framför 

toalettstolen ska utrymmet vara minst 130 cm. Förvaltningen och Micasa har 

överklagat beslutet. I överklagandet har förvaltningen bl.a. beskrivit personalens 

arbetssätt. Hygienutrymmena är rymliga på servicehuset (25x100x95).  Personalen 

tycker att det fungerar bra och inga arbetsskador har heller förekommit på 

Axelsbergs servicehus vid denna hjälpinsats. 

 

Frågestunden den 7 juni är flyttad till den 25 maj, kl. 17.30.  
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 Kastanjens servicehus 

 Nästa frågestund är preliminärt den 1 juni, kl 17.30.   

 

 Bröllopsfirande den 19 juni 

Det kungliga bröllopet den 19 juni ska firas inom äldreomsorgens verksamhet. De 

boende/brukarna ska bl.a. bjudas på tårta. 

 

I Stockholms stad anordnas LoveStockholm under 14-dagar med olika evenemang 

och aktiviteter.  

 

§ 9. Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 2010-05-20 

 Följande ärenden behandlades av pensionärsrådet: 

 

 Ärende 2: Tertialrapport 1 – 2010 Hägersten-Liljeholmens 

  stadsdelsnämnd 

 Pensionärsrådet ställde frågor och framförde sina synpunkter. 

I ärendet finns olika begrepp, som kan vara svåra att förstå. Rådet har 

tidigare efterfrågat att förvaltningen tar fram en ordlista. Annmarie Sandberg 

undersöker detta igen. 

 

Pensionärsrådet undrade hur det går med projektet SpråkSam på Axelsbergs 

servicehus. Enligt Annmarie pågår projektet. Ingrid Lindmark, enhetschef, 

inbjuds till rådet i höst för att berätta mer om resultaten. 

 

Det är viktigt att de boende på vård- och omsorgsboende får en individuellt 

anpassad vård och omsorg. Hur planeras och följs insatserna upp ? Hur tar 

man reda på hur de boende vill ha det? 

 

Annmarie Sandberg redogjorde för genomförandeplanen som upprättas i 

samråd med den boende och ev. anhöriga. Här tas det upp hur den boende 

vill ha sin omvårdnad, utevistelse, aktiviteter m.m. och hur och när det ska 

genomföras. Personalen dokumenterar och planen följs upp. I 

omsorgsdagboken, som är en ny e-tjänst, har anhöriga möjlighet att följa den 

enskildes vardag (den enskilde måste ge sitt medgivande).  

 

Ang. kompetensutveckling. Det ser bra ut att 98% av omsorgspersonalen har 

validerats mot yrkeskrav och har hög kompetens. Det bör dock framgå att 

det gäller personalen i egen regi. Annmarie Sandberg instämmer i rådets 

synpunkt att detta ska vara tydligt. Förvaltningen tar till sig detta.  

 

Hur är intresset för sommarjobb i stadsdelen?  

Det finns ett stort intresse. Annmarie Sandberg undersöker närmare och 

återkommer med svar. 

 

Ang. bilaga 12:20, avveckling av Selmedalsvägen 90. Vad ska det bli där? 

Frågan tas upp på nästa sammanträde, då Anna Ambjörn kommer.  

 

Ang. servicebostäder för personer med funktionshinder. Vad är det för 

boendeform?  
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De boende bor i egna lägenheter, samlade i ett hus. Annmarie Sandberg 

återkommer med ett förtydligande.  

 

§ 10. Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Den 17 juni blir det midsommarfest. 

 

Nybohovs förtroenderåd, Marianne Svensk: Förtroenderådet anser att det behövs 

en ramp vid trappan bakom Liljeholmsgallerian upp mot Nybohovsbacken.  

Frågan tas upp med Anna Ambjörn på nästa sammanträde.  

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: På vårlunchen den 10 maj deltog 31 

pensionärer. Boende har klagat på att altanen är smutsig och att stolarna är dåliga. 

Nästa förtroenderådsmöte är den 15 juni.   

 

Kastanjens förtroenderåd, Margrét Nilsson: Kaffestund på våningsplanen 

anordnades den 3 och 4 maj. 

  

Hägerstensåsens PRO kommer att ingå i Kransens PRO. 

Margrét tog också upp frågan om vad som händer med förtroenderådet när det blir 

trygghetsboende på Kastanjen. Viktigt att ta upp detta med Micasa och informera de 

boende på nästa frågestund.  

 

Fruängsgårdens servicehus, Lars Åsberg: Förtroenderådet har möte den 27 maj. 

 

Axelsbergs förtroenderåd, Tita Bergquist: Förtroenderådet har möte den 1 juni. 

Den 22 juni firas midsommar med landgång. Droppens och Brukets insatser på 

fredagar är mycket uppskattade av de boende.  

 

Micasa har tagit upp att det förekommer mycket klotter i Axelsberg. Klottret 

fotograferas och tas bort. 

 

§ 11.  Inbjudan 

               - 

§ 12.  Övriga frågor 

-  

§ 13.  Nästa sammanträde 

Tisdagen den 15 juni, kl. 10-12 med förmöte kl. 9.15-10.00. 

Plats: Trekantens servicehus, klubbrummet 

Möten avslutas med gemensam lunch på Trekantens restaurang. 

 

§ 14. Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade för dagens möte och förklarade sammanträdet avslutat. 

                                                            

 

 

Vid protokollet: Anneli Rydström 


